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La Comissió 11 de Setembre vol posar les coses en clar 

Abans d'autodissoldre's, la Comis-
sió 11 de Setembre de l'Alt Empordà 
ha decidit fer una valoració de la Dia-
da Nacional de Catalunya, valoració 
que publiquem tot seguit, d'acord 
amb el comunicat que ens ha estat 
tramés per l'esmentada Comissió i 
que, textualment, diu: 

"Considerem que la manifestació 
de l'I 1 de Setembre, tal com hem po-
gut saber, és la més gran feta a Figue-
res des del 14 d'abril del 1931, i la 
quantitat de senyeres que hi havia 
penjades tant al centre com als barris 
perifèrics, contràriament al que sem-
blava insinuar el periòdic "Ampur-
dàn", ha suposat un suport total del 
poble figuerenc a tot allò que expres-
sàvem en el manifest de la Comissió. 
Cal remarcar l'assistència als actes de 
gent de tota mena, així com de nom-
broses persones de tota la comarca. 
La unió de l'activitat de tots els grups 
polítics i cívics, que podríem simbolit-
zar amb la ballada conjunta de "La 
Santa Espina", ha demostrat un cop 
més que la llibertat, l'amnistia i l'esta-
tut d'autonomia són un clam de tot el 
poble. També tot el poble donà su-
port al canvi de la inscripció del "Mo-
numento a los Caídos"; per tant, de-
manem que els qui en són responsa-
bles duguin a terme aquest canvi d'u-
na manera definitiva. Valorem com a 

positiu, el fet que una part dels mani-
festants s'arribés a la presó espontà-
niament, per tal de refermar-se en la 
petició d'amnistia tan necessària per 
a l'oblit definitiu dels esdeveniments 
de la guerra del 1936-1939. Volem fer 
un especial esment d'una senyora de 
cap a 80 anys que, des del seu balcó 
que dóna a la Plaça de l'Ajuntament, 
es va unir a tots nosaltres per a cridar 
amb profunda emoció "Volem l'Esta-
tut". 

"D'altra banda, ens va estranyar 
que l'alcalde de Figueres no fos a l'A-
juntament per rebre el manifest, ni a 
la Rambla durant els actes. Ens ha 
estranyat molt més encara unes de-
claracions del Sr. Giró al setmanari 
"Ampurdàn" que passem a contestar. 

"És ben clar que de la catalanitat i 
democràcia de la Comissió 11 de Se-
tembre no se'n pot dubtar. En canvi, 
sí que dubtem de la catalanitat de l'al-
calde de Figueres per molts de mo-
tius, entre els quals en remarquem 
dos molt significatius: la seva absèn-
cia als actes de la Diada i la manca de 
senyera al seu balcó. Aquests fets són 
del dia 11, però de la seva catalanitat 
en dubtem des del primer dia que fou 
a l'Ajuntament i creiem que per la se-
va importància és bo de tornar a aire-
jar la campanya de l'any 1975, en la 
qual es demanava a l'Ajuntament, en-

tre altres coses, que s'adherís al Con-
grés de Cultura Catalana, cosa que el 
poble figuerenc encara espera. Això 
va demostrar que el Sr. Giró desco-
neixia i d'altra banda no volia donar 
suport a una entitat catalana que és 
molt important. 

"És cert que l'Ajuntament va aju-
dar la Comissió 11 de Setembre en el 
que li vàrem demanar, però no és cert 
que l'alcalde preguntés als tres mem-
bres de la Comissió si ell hi havia 
d'ésser, sinó que foren els membres 
de la Comissió els qui li vàrem pregu-
nar a ell si hi seria, pregunta a la qual 
el Sr. alcalde va contestar que no ho 
sabia. Fou aleshores que els tres 
membres de la Comissió, després 
d'assabentar-se que l'alcalde "hi dei-
xaria algú", varen dir-li que en últim 
terme es podria donar el manifest a 
un guàrdia urbà. No creiem que d'a-
quí l'alcalde pogués deduir que nosal-
tres no volíem que intervingués en 
l'assumpte. 

"No serà que essent com és un al-
calde no representatiu no volia 
exposar-se, una vegada més, a sentir 
el clam unànim demanant la seva di-
missió?" 

Comisssió 11 de Setembre de 
l'Alt Empordà 

Vilabertran 

Celebració d'un acte d'informació 
política i cultural, a càrrec d9ERC 

r * 

Continuant la línia d'informació 
política, social i cultural traçada per 
la Comarcal d'Esquerra Republicana 
de Catalunya, iniciada la setmana 
passada, el proppassat dijous se cele-
brà un acte a Vilabertran. 

Començà J. Quintana, tot fent his-
tòria de l'origen i formació del partit i 
exaltant, a continuació, la personali-
tat dels darrers quatre presidents de 
la Generalitat, honorables Francesc 
Macià, Lluís Companys, Josep Irla i 
Josep Tarradellas. 

Seguidament, prengué la paraula 
C. Coll, descendent per via paterna 
d'aquest poble que reivindica per 
ERC el local on se celebrava l'acte, 

al·legant que el dit local havia estat 
fundat i mantingut pel partit l'any 31 
i segellat acabada la guerra civil fins 
fa poc. Fou molt aplaudit pels assis-
tents. També tractà molt encertada-
ment el problema municipal. 

A continuació, J. M.a Castellar féu 
un estudi i anàlisi de la Llei de Con-
tractes de Conreu, i amb arguments 
clars i concrets demostrà que avui dia 
seria perfectament aplicable a les ne-
cessitats dels camperols. 

Clogué l'acte N. Pijoan, amb un 
exponent de l'ideari de l'Esquerra Re-
publicana de Catalunya i especifi-
cant, sobretot, l'espai polític que ac-
tualment omple aquest partit 
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